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Zápis  

z 2. zasedání Akademického senátu UHK dne 10. února 2020 
_____________________________________________________________ 

 
Přítomni: doc. Hana Tomášková, doc. Martin Paleček, dr. Karel Kouba, doc. Martin Šandera, 
doc. Petra Marešová, dr. Libuše Svobodová, dr. Lukáš Zábranský, dr. Mária Hromadová, dr. Jiří 
Lipovský, dr. Jitka Kühnová, dr. Adam Skarka, Mgr. Marcela Turay, Mgr. Matyáš Strnad, Vít Bednář, 
Radek Cvejn, Bc. Dominik Horníček, Ing. Lucie Novotná, Dominik Šípoš, Michal Pajer, Nikola 
Blahynková, Mgr. Žofia Chrienová, Mgr. Dominik Miškář, Bc. Karolína Štěpánková. 
 
Omluveni: doc. Václav Bělík. 
 
Hosté: prof. Kamil Kuča, rektor, dr. Leona Stašová, prorektorka, dr. Pavlína Springerová, 
prorektorka, dr. Zdeněk Beran, prorektor, Ing. Aleš Klicnar, kvestor, doc. František Vaníček, děkan 
PdF, dr. Tomáš Hradecký, proděkan FF, Ing. Hana Šrámková, tajemnice FIM, Ing. Romana 
Albrechtová, tajemnice PdF, Mgr. Soňa Došková, kancléřka. 
 
Prezenční listina je přílohou tohoto zápisu. 
 
Průběh jednání:  
Zasedání bylo svoláno podle čl. 8 (1) Jednacího řádu AS UHK.  Zasedání zahájila a řídila 
předsedkyně AS UHK doc. Hana Tomášková; oznámila, že AS UHK má aktuálně 23 členů. 
Předsedkyně informovala, že AS UHK je usnášeníschopný v celkovém počtu: 20 členů (KAP 10 
a SK 10 členů).  
 
Program zasedání AS UHK byl navržen následovně:  

1) Složení slibu člena AS UHK. 
2) Výsledek hlasování per rollam - Magna Charta Universitatum (předkládá doc. Ing. Bc. 

Hana Tomášková, Ph.D., předsedkyně AS UHK). 
3) Statut UHK (předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D., rektor UHK). 
4) Pravidla systému zajišťování a vnitřního hodnocení kvality UHK (předkládá prof. Ing. 

Kamil Kuča, Ph.D., rektor UHK). 
5) Akreditační řád UHK (předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D., rektor UHK). 
6) Řád Rady pro vnitřní hodnocení UHK (předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D., rektor 

UHK). 
7) Různé: 

a) Stav přípravy rozpočtu na rok 2020 (předkládá Ing. Aleš Klicnar, kvestor). 
b) Autorizace oficiálních univerzitních e-mailů (předkládá PharmDr. Adam Skarka, 

Ph.D., člen AS UHK). 

 
Doc. Janeček vznesl požadavek na doplnění bodu „Pravidla přijímacího řízení do navazujícího 
magisterského studijního programu Sociální práce“ do programu zasedání: 
 

1) Složení slibu člena AS UHK. 
2) Výsledek hlasování per rollam - Magna Charta Universitatum (předkládá doc. Ing. Bc. 

Hana Tomášková, Ph.D., předsedkyně AS UHK). 
3) Statut UHK (předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D., rektor UHK). 
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4) Pravidla systému zajišťování a vnitřního hodnocení kvality UHK (předkládá prof. Ing. 
Kamil Kuča, Ph.D., rektor UHK). 

5) Akreditační řád UHK (předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D., rektor UHK). 
6) Řád Rady pro vnitřní hodnocení UHK (předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D., rektor 

UHK). 
7) Pravidla přijímacího řízení do navazujícího magisterského studijního programu 

Sociální práce (předkládá PhDr. Tomáš Hradecký, Ph.D., proděkan FF). 
8) Různé: 

a) Stav přípravy rozpočtu na rok 2020 (předkládá Ing. Aleš Klicnar, kvestor). 
b) Autorizace oficiálních univerzitních e-mailů (předkládá PharmDr. Adam Skarka, 

Ph.D., člen AS UHK). 
 

 V okamžiku hlasování byl počet přítomných členů AS UHK: KAP 10, SK 10, celkem 20. 
 
Hlasování: pro - 20, proti - 0, zdržel se - 0. 
Program 2. zasedání AS UHK byl schválen. 
 
Bod 1. Složení slibu člena AS UHK. 
 
Doc. Tomášková sdělila, že dle VJŘ AS UHK čl. 13 odst. 6 se zvolení členové AS UHK ujímají funkce 
složením slibu AS UHK. 
 
Slib člena AS UHK složil a slib přečetl: dr. Lukáš Zábranský. 
 
AS UHK je usnášeníschopný v celkovém počtu: 21 členů (KAP 11 a SK 10 členů). 
 
Bod 2. Výsledek hlasování per rollam - Magna Charta Universitatum (předkládá doc. Ing. Bc. 
Hana Tomášková, Ph.D., předsedkyně AS UHK). 
 
AS UHK byl požádán o vyjádření, zda souhlasí s přistoupením UHK a podpisem textu Magna Charta 
Universitatum. Proběhlo hlasování per rollam a ve stanoveném termínu dne 20. 1. 2020 bylo 
schváleno usnesení ve znění: „AS UHK souhlasí s přistoupením UHK a podpisem textu Magna 
Charta Universitatum“. 

Doc. Tomášková požádala p. prorektora Berana o krátké představení Magny Charty Universitatum 
a rozvedení důsledků a benefitů které z „Přistoupení“ vyplývají. Dr. Beran mj. uvedl, že se jedná 
o iniciativu a dohlížení na dodržování akademických práv a svobod. V září 2020 se uskuteční setkání 
členů charty a zájmem UHK je stát se právoplatným členem.  

V diskuzi byl řešen princip bádání a výuky na UHK, otázka kvality výuky a evaluace a možnost 
získání dat a analýz k hodnocení (dr. Kouba, doc. Paleček, prof. Kuča, dr. Springerová, dr. Stašová, 
dr. Prouza).  

Bod 3. Statut UHK (předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D., rektor UHK). 
 
Dr. Springerová představila návrh Statutu UHK a požádala předsedu LK AS UHK o stanovisko. 
Dr. Skarka sdělil, že LK nemá vážných připomínek a doporučuje jen drobná doplnění u všech 
předložených předpisů. 
Dr. Springerová prezentuje statut a vysvětluje připomínky LK.  
 
Diskutoval se návrh lichého počtu členů v RVH, používání zkratky „UHK“ v cizině, snížení/zrušení 
poplatku za studium v cizím jazyce (doc. Paleček, prof. Kuča, dr. Lipovský). 
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Hlasování: pro - 21, proti - 0, zdržel se - 0. 
AS UHK schválil Statut UHK. 
 
Bod 4. Pravidla systému zajišťování a vnitřního hodnocení kvality UHK (předkládá prof. Ing. 
Kamil Kuča, Ph.D., rektor UHK). 
 
Dr. Springerová představila dokument a komentovala dva návrhy LK. 
 
V diskusi zazněl návrh D. Šípoše na doplnění do čl. 8 odst. 6 – „zástupce studentů je nominovaný 
SK AS příslušné fakulty“; dr. Kouba řešil názor na ne zcela ambiciózní sebehodnotící zprávu 
a zpochybnění rozdělení financí dle PPK bez hodnocení kvality výuky, kterou považuje za zásadní 
a navrhuje zavést systém hodnocení studia na základě indikátorů kvality (např. A – excelentní 
program, B – průměrný, C – podprůměrný, D – nedostatečný); dále byl řešen cíl UHK, vytváření 
systému vnitřních dokumentů a  zavádění evaluace (D. Šípoš, doc. Paleček, dr. Kouba, dr. 
Springerová, prof. Kuča, dr. Skarka, doc. Vaníček). 
 
Na jednání se dostavila Ing. Novotná, členka SK, počet přítomných členů AS UHK: KAP 11, SK 
11, celkem 22. 
 
Hlasování: pro - 19, proti - 0, zdržel se - 3. 
AS UHK schválil Pravidla systému zajišťování a vnitřního hodnocení kvality UHK. 
 
Bod 5. Akreditační řád UHK (předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D., rektor UHK). 
 
Dr. Springerová představila řád a uvedla, že se s LK dohodla na několika formálních změnách. 
 
Diskuse k tomuto bodu nebyla. 
 
Hlasování: pro - 21, proti - 0, zdržel se - 1. 
AS UHK schválil Akreditační řád UHK. 
 
Bod 6. Řád Rady pro vnitřní hodnocení UHK (předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D., rektor 
UHK). 
 
Dr. Springerová prezentuje dokument a komentuje připomínky LK. 
 
Diskuse k tomuto bodu nebyla. 
 
Hlasování: pro - 22, proti - 0, zdržel se - 0. 
AS UHK schválil Řád Rady pro vnitřní hodnocení UHK. 
 
Bod 7. Pravidla přijímacího řízení do navazujícího magisterského studijního programu 
Sociální práce (předkládá PhDr. Tomáš Hradecký, Ph.D., proděkan FF). 
 
Dr. Hradecký představil dokument a vysvětlil důvod jeho urgentního předložení AS UHK. Uvedl, 
že NAU zaslal rozhodnutí o neudělení akreditace studijního programu ÚSP, ale FF podala stížnost, 
kterou NAU schválil a akreditaci udělil. 
 
V rámci diskuse byla doporučena jazyková korektura textu. 
 
Hlasování: pro - 22, proti - 0, zdržel se - 0. 



 
 

4 
 

AS UHK schválil Pravidla přijímacího řízení do navazujícího magisterského studijního 
programu Sociální práce. 
 
Bod 8. Různé: 

a) Stav přípravy rozpočtu na rok 2020 (předkládá Ing. Aleš Klicnar, kvestor). 

Ing. Klicnar představil rozpočtový okruh I., Institucionální část rozpočtu pro rok 2020 a vysvětlil 
aktuální průběh příprav rozpočtu. Kvestor prezentoval stávající stav rozpočtu, finance, které 
se budou rozdělovat a části, které jsou s fakultami odsouhlaseny. Sdělil, že proběhla schůzka 
se studenty SK AS UHK a další jednání budou pokračovat. 
 
V diskusi požádala dr. Šrámková o zaslání návrhu rozpočtu tajemnicím dřív než EK AS UHK a doc. 
Vaníček vysvětlil, proč nemůže podpořit navýšení tarifní mzdy. 

b) Autorizace oficiálních univerzitních e-mailů (předkládá PharmDr. Adam Skarka, 
Ph.D., člen AS UHK). 

Dr. Skarka navrhuje, aby se při oficiální e-mailové korespondenci, např. rektora, děkanů, členů AS 
UHK, použil autorizovaný podpis. Bc. Horníček upozornil na problémy s phishingovými útoky 
a vysvětlil problematiku autorizace.  
Z diskuze vznikl úkol, zjistit možnosti certifikace a autorizace oficiálních emailů na UHK 
 
Z jednání odešla doc. Marešová, členka KAP, počet přítomných členů AS UHK: KAP 10, SK 11, 
celkem 21. 

c) Docházka na jednání AS UHK spojené s AO. 

Doc. Tomášková se dotázala senátorů, zda se nevyskytl problém a platí předchozí potvrzená účast 
na zasedání akademické obce spojené s volbou kandidáta na funkci rektora. 
 
Úkoly: 1) Osobní certifikáty/ autorizace. 
 
Usnesení z jednání AS UHK: 

1. Byl schválen program 2. zasedání AS UHK v pozměněné formě. 
2. AS UHK schválil Statut UHK. 
3. AS UHK schválil Pravidla systému zajišťování a vnitřního hodnocení kvality UHK. 
4. AS UHK schválil Akreditační řád UHK. 
5. AS UHK schválil Řád Rady pro vnitřní hodnocení UHK. 
6. AS UHK schválil Pravidla přijímacího řízení do navazujícího magisterského studijního 

programu Sociální práce. 
 
O usnesení hlasovali přítomní členové akademického senátu veřejně. V okamžiku hlasování bylo 
v místnosti přítomno 22 členů AS UHK. 

Hlasování: pro - 22, proti - 0, zdržel se - 0. 
Usnesení bylo přijato. 
 

Plánovaný termín příštího zasedání AS UHK spojeného se zasedáním akademické obce:  
11. 2. 2020. 

 
 

V Hradci Králové dne 10. 2. 2020                                                   doc. Ing. Bc. Hana Tomášková, Ph.D. 
Zapsala: Iveta Vondráčková                          předsedkyně AS UHK 


